
Srpen - měsíc padajících hvězd ...

Zdravíme všechny příznivce kopané v Albrechticích.
Tak nám pomalu začíná nová sezóna a tím i tréninky 
a přípravy na blížící se zápasy. Tréninky máme již 
tradičně každý čtvrtek a to od 17:30. Počty nám stále 
rostou a to na skoro 30 registrovaných dětí. Tímto 
bychom chtěli pozvat každého, kdo stále váhá a není 
si jist, ať to jde s námi zkusit. Všichni jsou vítáni! 

Více na str. 10

Více na str. 19

Albrechtičtí mladí fotbalisté

Sraz rodáků v Újezdě se opět vydařil

Pátek 30. června byl slavnostním dnem pro žáky 9. třídy
základní školy v Albrechticích nad Vltavou. Dříve než 
v obřadní síni obecního úřadu žáci obdrželi svá poslední 
vysvědčení, přednesli vtipné vzpomínání na společně 
strávená školní léta, na spolužáky, učitele a nezapomněli 
ani na poděkování rodičům, kteří se také přišli podívat.

srpen 2023

Odpovědi na dotazy veřejnosti 
ohledně budování vodovodů 
a kanalizací
1. Proč celou stavbu neprovádí firma Strabag, která 
stavbu v loňském roce začala? 

Celková cena stavby vodovodů a kanalizací byla soutěžena 
dohromady vloni na jaře. Soutěže se jako jediná zúčastnila 
firma Strabag. Po vyhodnocení jsme výsledky předali posky-
tovateli dotace a ten nám oznámil, že v případě podání žádo-
sti s jednou firmou v soutěži nám pokrátí dotační prostředky 
o 25%, tj. o cca 30 milionů Kč. Proto bylo rozhodnuto o zru-
šení soutěže a vzhledem k časové tísni, protože SÚS na nás 
čekala s realizací ko-munikace, byla zakázka rozdělena na 
dvě etapy, VHI I a VHI II. 
VHI I se zúčastnily tři společnosti, nejnižší nabídku podala fir-
ma ZNAKON Strakonice ve výši 14,7 mil. Kč. Bohužel den 
před podpisem smlouvy tato společnost odstoupila (musela 
nám uhradit jistinu ve výši 300.000 korun za porušení pravidel 
soutěže) a smlouvu o dílo jsme podepsali s v pořadí druhým 
uchazečem, a tím byla společnost Strabag s částkou 18,23 
milionu Kč.
Do VHI II se přihlásily rovněž tři společnosti. Nejnižší nabídku 
podala společnost DAICH Tábor (143,3 milionu Kč) a zároveň 
podepsala smlouvu o dílo. Druhá v pořadí byla společnost 
Strabag s cenou 169,8 mil. Kč (o 26,5 mil. Kč více) a na třetím 
místě se umístila společnost Stavomonta s cenou 184,8 mil. 
Kč (o 38,5 mil. Kč více).
Zákon nám neumožňuje podepsat smlouvu s nikým jiným, než 
s uchazečem, který podal nejnižší nabídku.            více na str.3

Na přání mnoha spoluobčanů uspořádal spolek „Náš Újezd“ 
v sobotu 29. července 2023 již třetí setkání rodáků, současných
i dřívějších spoluobčanů a přátel osady Újezd. více na str. 16
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Rozloučení s absolventy ZŠ



Více na: www.albrechticenadvltavou.cz

Informace pro občany ze 4. zasedání Zastupitelstva obce
Ze 4. zasedání ZO konaného dne 15.6. 2023, zasedání řídil: starosta Ing. Miroslav Ušatý, přítomno: 13 občanů, z toho 10 členů ZO

Kontrola plnění usnesení ZO a zpráva o činnosti rady obce 
– Starosta – byly schváleny dotace na vodovody a kanalizace.
– Nebylo splněno usnesení o podání žádosti o poskytnutí      
   bezúročné půjčky a členského příspěvku od JVS. Tato žádost 
   bude podána po Valné hromadě JVS.
– Je zpracována PD na doplnění vodovodního řadu v Albrechticích 
   nad Vltavou, je požádáno o stavební povolení.
– Bude požádáno o prodloužení stavebního povolení na vodovod 
   a kanalizaci v Habří.
– Bc. Mikolášek pracuje na PD vodovodů v Újezdě a Údražských 
   Chalupách.
– Na SFŽP byly poslány veškeré doklady k uzavření úvěru.
ZO schvaluje plnění usnesení ze zasedání zastupitelstva obce.
– Starosta: VHI – během 14 dnů se začne stavět, na webových 
   stránkách je harmonogram prací. Začínáme 3.7.2023 od 
   obecního úřadu směrem k autoservisu p. Voitha, další skupina 
   bude pracovat od benzin. pumpy ke sjezdu na hřiště. Objízdná 
   trasa pro osobní automobily bude přes ZTV. Další etapa by měla 
   být zahájena 2.8.2023, a to od vjezdu na hřiště po bufet Miláček. 
   Poslední etapa by měla být od návsi ke křižovatce na Temelín. 
   Zároveň začne budování přivaděče z Albrechtic do Chřešťovic. 
   V další etapě se bude budovat kanalizace a vodovod v Habří. 
   Bohužel komunikace zůstane celou zimu odfrézovaná. 
   Společnost Eg.d bude pokládat sítě až na jaře příštího roku. 
   V polovině srpna by měla začít realizace vodovodu v Újezdě 
   a v říjnu v Jehnědně. Bude navezena většina materiálu, sklad 
   bude na pískovém hřišti, zázemí firmy na skladu dřeva. Na webu
   obce bude složka k VHI, kde budou uváděny aktuální informace. 
   Bylo obdrženo stavební povolení na přípojky vodovodu v Údraži. 
   Zastupitelstvem obce byl v září 2022 schválen příspěvek od 
   občanů na přípojku ve výši 3.200 Kč. Obec obdrží cca 5 mil. Kč 
   dotaci na vedlejší neinvestiční akce. Z tohoto důvodu by mohly 
   být přípojky uhrazeny z této dotace. Má si zaplatit občan sám 
   nebo zaplatí obec?             
– pí. Krippnerová, MBA – navrhuje vybrat příspěvek od občanů 
   a ten zahrnout do fondu obnovy. 
– p. Lacina  –  navrhuje, aby si zaplatili občané.
– p. Jaroš – rovněž navrhuje, aby si zaplatili občané.
– pí. Lipčáková – příspěvek od občanů nelze odvést do fondu 
   obnovy. Musela by se změnit pravidla a zároveň není dosud 
   zpracován kanalizační řád. 
– Starosta – z tohoto důvodu je platné usnesení ZO ze září 2022
– p. Jaroš – u Kováříků v Habří je kanalizační vpusť, kterou by 
   bylo třeba posunout. Jak se to bude řešit?
– Starosta – až se odfrézuje vozovka, sejdou se všichni na místě
ZO schvaluje činnost rady obce. 

Schválení účetní závěrky Obce Albrechtice n. Vlt. za r. 2022
Paní Lipčáková seznámila přítomné zastupitele s účetní závěrkou 
Obce Albrechtice nad Vltavou. O hlasování se pořizuje protokol, 
který se zasílá na Ministerstvo financí.  
Bc. Jačková – finanční výbor nemá připomínek k účetní závěrce, 
pouze se pozastavil nad zůstatky na bank. účtech. Bylo nepsané 
pravidlo, že by na účtech mělo zbývat ke konci roku 8 mil. Kč.
ZO schvaluje účetní závěrku obce za rok 2022.

Závěrečný účet Obce Albrechtice nad Vltavou za r. 2022
S návrhem Závěrečného účtu Obce Albrechtice nad Vltavou 
za rok 2022 seznámila přítomné zastupitele pí. Lipčáková. Návrh 
Závěrečného účtu obce za r. 2022 byl řádně zveřejněn na úřední 
desce od 23.5.2023 a projednán ve Finančním výboru, který nemá 
žádné připomínky.
ZO schvaluje Závěrečný účet Obce Albrechtice n. Vlt. za r. 2022 
a Vyjadřuje souhlas s celoročním hospodařením obce 
za r. 2022 bez výhrad.

ZŠ a MŠ v Albrechticích nad Vltavou
Zasedání ZO se zúčastnila paní ředitelka Mgr. Věra Tichá, která 
informovala o činnosti ZŠ za období, kdy byla ve funkci ředitelky. 
Funkční období paní ředitelce končí 31.7.2023. 
Majetkové zabezpečení školy – postupně byla vyklizena budova 
2. stupně, je vyklizena třída pro učebnu fyziky a chemie.  Nebyla                                            
poskytnuta dotace ve výši cca 3 – 4 mil. Kč, bude se žádat znovu. 
Proběhla úprava školní zahrady, děti sem chodí na výuku, když 
je velké horko, mají zde morčata, přislíben je i včelí úl. 

Proběhla rekonstrukce školní kuchyňky. Byl zaveden internet do 
celé budovy, připojení však není dostačující, bude se dále řešit. 
Uvolnila se učebna pro MŠ, v současnosti je kapacita MŠ na 44 
dětí. Ve hře je přístavba ZŠ a MŠ, mohlo by tím vzniknout cca 
15 míst pro MŠ. V MŠ jsou 4 učitelky, je zajištěn provoz 10 hodin 
denně. Byla zmodernizována kompletně školní kuchyně, chybí 
dodělat vzduchotechniku. Proběhla rekonstrukce osvětlení v tělo-
cvičně. Ve všech třídách jsou interaktivní tabule. Byl vybudován 
bezbariérový přístup do budovy školy a bezbariérové WC.
Výuka – změna výuky matematiky, Hejného metodou. V MŠ 
probíhá výuka metodou Začít spolu, nové učitelky se proškolují 
na tuto metodu. V minulosti probíhala spolupráce s Domovy Klas. 
Probíhají příměstské tábory, letos 2. termíny. Od 1. ročníku je 
zařazena výuka anglického jazyka. V r. 2019 byl zahájen provoz 
2. stupně, letos vychází první deváťáci. MŠ má každoročně letní 
provoz 4 – 5 týdnů o prázdninách, je uzavřena pouze o zimních 
prázdninách. Zajištěn je svoz dětí školním autobusem. Letos po-
prvé nežádala škola zřizovatele o finanční příspěvek na pedagoga. 
Zdroje financování – MŠMT, zřizovatel, šablony, doplňková činnost, 
kroužky, pronájem prostor, sběr papíru, sponzorské dary. Škola se 
účastní vědomostních, výtvarných a sportovních soutěží.
Na závěr paní ředitelka poděkovala za spolupráci.
– Starosta – poděkoval paní ředitelce za její práci. Škola si prošla 
   krizovými situacemi, obec dotovala školu cca 2. mil Kč ročně,  
   letos bude ekonomika školy z pozice obce nulová. Nevyšla do-
   tace z MMR na přístavbu budovy, bude podána nová žádost. 
   Zpracovává se projekt na energetickou soběstačnost školy, měla
   by být vybudována fotovoltaika, do konce září by měla být podá-
   na žádost o poskytnutí dotace.
– pí. Krippnerová, MBA – byla podána žádost o dotaci na MMR 
   ohledně přístavby budov. Pokud nebude dotace obdržena, mo-
   hla by se učebna dílen vybudovat v prostorách kotelny, tím by 
   se uvolnily prostory pro učebny jiné a zaplatit z rozpočtu obce.  
ZO bere na vědomí.

Směrnice o zadávání veřejných zakázek
Obec má schválenou směrnici o zadávání veřejných zakázek. 
Starosta může rozhodovat do výše 150 tis. Kč. Vzhledem k tomu, 
že inflace pokročila a někdy je třeba rozhodovat rychle, navrhl 
starosta navýšit hranici pro rozhodování. 
p. Lacina – směrnice se naposledy upravovala v r. 2018, ceny se 
posunuly, proto souhlasí s tímto návrhem.
Bc. Jačková – souhlasí s návrhem
ZO schvaluje Dodatek č. 2 ke Směrnici o veřejných zakázkách 
obce Albrechtice nad Vltavou s účinností od 15.6.2023.

„Zvýšení bezpečnosti chodců u silnice 138/II“
– pí. Krippnerová, MBA představila investiční záměr, který se týká 
   vybudování chodníků a sjezdů v novém ZTV. Na tuto akci byla 
   podána žádost o poskytnutí dotace z MMR. Předpokládané 
   náklady by měly činit 1 mil. Kč, spoluúčast je 5%.
ZO schvaluje investiční záměr na akci „Zvýšení bezpečnosti 
chodců u silnice 138/II.

Nákup pozemků
Na jednom z minulých zasedání bylo konstatováno, že obec by 
neměla pouze prodávat majetek, ale také nakupovat. Pan starosta 
jednal s panem Kloudem, který vlastní pozemky v k.ú. Chřešťovice, 
Jehnědno a Albrechtice nad Vltavou. Byly vytipovány konkrétní 
pozemky, které by obec v budoucnu využila. 
ZO schvaluje nákup pozemků od Ing. Karla Klouda.

Daň z nemovitostí
– pí. Švehlová informovala o přípravě navýšení koeficientu daně 
   z nemovitostí.
ZO ukládá připravit obecně závaznou vyhlášku s koeficientem 
daně z nemovitostí 4.

Diskuse, různé 
– p. Dostál – pořád používáme termín ZTV, i v nové zástavbě. 
   Přikláněl by se k jinému názvu např. Na Mohyle.
– p. Řeřábek – počítá se v Jehnědně na cestě ke Dvořákům 
   s jiným osvětlením? Starosta – ano, dle projektové dokumentace. 
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Odpovědi na dotazy veřejnosti ohledně vodovodů a kanalizací pokr.z titul. str.

V červnovém vydání zpravodaje v „Okénku starosty" jsem psal obecně o investiční politice obce a čerpání dotací.
Nyní uvádím konkrétní akce, které byly schváleny radou a zastupitelstvem obce Albrechtice nad Vltavou. 

HOTOVÉ INVESTICE: –  rekonstrukce kapličky v Údraži
–  elektronická úřední deska v Albrechticích nad Vltavou
–  nákup 3 ha zemědělských pozemků

V REALIZACI: –  zachytávání dešťové vody (kostel, fara a šatny TJ)
–  vodovod  –  je položen vodovodní přivaděč z Chřešťovic do Albrechtic nad Vltavou

–  je položena kanalizace na 4. úseku
–  je zahájena stavba vodovodu v Údraži

PŘED ZAHÁJENÍM: –  oprava místní komunikace v Chřešťovicích (Kozín – sv. Ján)
–  hřiště Jehnědno
–  U-rampa v Albrechticích nad Vltavou
–  klubovna v Újezdě

PODANÁ ŽÁDOST: –  dostavba ZŠ v Albrechticích nad Vltavou

PŘED DOKONČENÍM PŘÍPRAVY K PODÁNÍ ŽÁDOSTI O DOTACE: –  rybník Jehnědno
–  ZTV II
–  učebna fyziky a chemie ZŠ
–  dokončení vodovodu v Albrechticích

ZAHÁJENÁ PŘÍPRAVA: –  dostavba MŠ o dětskou skupinu
–  rekonstrukce BJ Chřešťovice a Kampelička Albrechtice nad Vltavou
–  automatická závlaha fotbalového hřiště v Albrechticích nad Vltavou
–  fotovoltaická elektrárna na objektech Albrechtické hospody, hospody v Údraži,   
    hasičské zbrojnice v Jehnědně a rekonstrukce střechy a FV v Chřešťovicích
–  energetická soběstačnost a nový systém vytápění ZŠ

Okénko starosty – Jak dál v investicích obce ?

2. Proč nebude provedena v letošním roce oprava 
komunikace v Habří, která byla v minulých týdnech 
vyfrézovaná ?

V této ulici bude prováděna pokládka kanalizace, vodovod-
ního přivaděče, vedení kabelů k veřejnému osvětlení a bude
do země uloženo i vedení nízkého napětí společností E.on. 
Bohužel několik majitelů sousedních nemovitostí nepode-
psali včas příslušné dokumenty ke stavebnímu povolení, 
takže stavební řízení proběhne na podzim letošního roku 
a realizace až v roce 2024.
A asi by z naší strany bylo nelogické, ba přímo hloupé, aby-
chom udělali novou komunikaci a příští rok v ní E.on řezal 
a kopal?

3. Proč se při pokládání vodovodu nerealizují 
hned přípojky ?

Podle informace technických pracovníků musí být položen 
nejprve páteřní vodovod, do kterého je natlakována voda 
a pak se mohou teprve navrtávat přípojky.
Závěr: slíbil jsem, že budou podávány informace ohledně
budování vodovodů a kanalizací na webových stránkách 
obce. Je zřízena samostatná kolonka, kde si občan může 
informace přečíst.
Budou tam nahrány i veškeré projektové dokumentace. 
Nachází se na levé straně s názvem „vodohodpodářská 
infrastruktura“.

Ing. Miroslav Ušatý, starosta obce

Ing. Miroslav Ušatý, starosta obce



Z farní kroniky - na pokračování XV. - za faráře Františka Kunovjánka„A léta běží vážení…“

V sobotu 16. září 2023 
  Výročí posvěcení kostela sv. Jana v Chřešťovicích.

Mše svatá v 16:00 hodin.

1975
Opraveny varhany K S města Č. Budějovice, varhanářem 
Hubeným z Protivína za 4.393 Kčs. Tento rok vymalováno 
jako fresko 15 hřbitovních kapliček. Omítka loňských opra-
vených kapliček ale částečně opadává, protože při opravě 
nebyla provedena isolace na žádné z kapliček na celém 
hřbitově. Na náboženství se nikdo nepřihlásil.

1976
Opravena sanktusní šindelová věžička i s křížem v ceně 
2.000 Kčs. Tuto částku zaplatil sám pan farář. Pokřtěno 
13 chlapečků a 4 děvčátka.

1979  daroval p. farář kostelu 5.000 Kčs

1980
V tomto roce se začaly opět opravovat další kapličky na 
zdejším hřbitově, avšak docela jiným způsobem než dříve. 
Obrazy či fresky byly malovány na umělých deskách (be-
tonových). Desky jsou zamontovány do zdi jednotlivých 
kapliček tak, aby kolem proudil vzduch a tak nemohly býti 
navlhčovány. Na freskách jsou namalovány obrazy v pů-
vodním zobrazením. Též nápisy, verše jsou psány v původ-
ním znění, jak jsou obsaženy v této knize. 
Nové fresky maluje Karel Mezera, akademický malíř. 
Zhotovena nová vrata na dvoře v ceně 900 Kčs. 
Průměrná návštěva kostela o nedělích je 20. 
Na vyučování náboženství se nikdo nepřihlásil.

1981
Opravena a natřena (impregnována) karbolou velká věž 
a 1x i malá věž v ceně 5.210,- Kčs Františkem Kocem 
z Českých Budějovic. Na hřbitově opraveno asi 20 kapliček.

1982
Opravena byla prejzová stříška kolem presbytáře za 650 Kčs. 
Byla vymalována více než polovina kapliček na hřbitově.

1983               
Natřeny 3x všechny dveře kostela luxolem za 200 Kčs, což 
zaplatil pan farář.

1985
V tomto roce zemřel tragicky P. František Kunovjánek, který 
sem dojížděl z Myšence od roku 1959.  
V r. 1956 zemřel P. Jan Talich. Dojížděl sem kaplan z Písku 
P. Gabriel Kofroň, P. Jan Vrba, administrátor z Písku, a také 
P. František Sobíšek.

Po smrti P. Fr. Kunovjánka sem dojížděl P. Jan Trpák až do 
roku 1996 ze Myšence, kam byl přeložen z Chřešťovic. Od 
roku 1997 do roku 2015 zde působil jáhen Karel Sádlo ze 
Křižanova u Milevska. Ten spravoval farnost „in materialibus“
a „in spiritualibus“ spravovali Albrechtice kněží z Týna nad 
Vltavou P. František Pich, P. Petr Skobiel (Polák - zemřel při 
autohavárii) a po něm P. Marek Donnerstag (také Polák).

Pater Vítězslav Holý

Ještě před jáhnem Karlem Sádlem, 
krátce (asi ½ roku) sem dojížděl 
P. Ing. Jan Mičánek, který bydlel 
v Protivíně. Ten ještě stačil objed-
nat u Lesostaveb Třeboň (odbočka 
Protivín) odvoz suti ze zřícené kůl-
ny, či stodoly, která se zřítila, jak 
říkají pamětníci, či jako chaloupka 
z karet. Zřítila se na cestu k bytov-
kám, musela být tedy suť likvido-
vána co nejdříve. Odvoz suti stál 
42.871,50 Kč a zaplatilo fakturu 
Biskupství českobudějovické.

Osídlování Kansasu v 2. pol. 19. stol.                 František Švehla z Albrechtic

Švehlův rod v Albrechticích přebýval již v polovině 17. stol., tehdy zde žil sedlák Jakub Švehla, k jehož statku přináleželo 25 strychů 
orných rolí a 8 strychů porostlin. Potažní robotní povinnost vykonával čtyřmi voly, staral se o tři krávy, jeden kus jalového dobytka 
a čtyři svině. Ve druhé polovině 18. století na statku čp. 14 hospodařil Kašpar Švehla, syn Jiřího a Elišky Švehlových, který se narodil 
okolo roku 1723 a zemřel stářím ve věku 94 let. Po Kašparovi se stal držitelem statku Jan Švehla, kterému se 5. července 1796 narodil 
syn Josef. Otcovský statek syn Josef nezískal. Oženil 25. ledna 1818 s Marií, dcerou Matěje Pelikána a přestěhovali se do čp. 40, od-
kud pocházela. Jejich syn František Švehla - pozdější emigrant - přišel na svět 12. května 1823 v domě čp. 40, vykonával kolářské 
řemeslo a po sňatku s Alžbětou, dcerou ševce Josefa Moudrého z čp. 42, se přestěhoval do jejího rodného stavení. 5. listopadu 1845 
se jim narodil první syn František Švehla mladší. Manželka Alžběta se 26. listopadu 1850 ve 29 letech stala obětí epidemie cholery,
zemřel na ni i jejich druhý syn, roční Jan. Celkem tehdy ve vsi podlehlo choleře 28 osob. V letech 1849–1859 v Albrechticích zemřelo 
průměrně 19 lidí ročně. Roku 1848 nalézáme odchylku v úmrtnosti, která činila 32 osob, z nichž se 11 stalo obětí červenky, nemoci 
prasat, jež je přenosná na člověka. František Švehla starší je v době manželčiny smrti uváděn také jako trafikant. Brzy se znovu oženil 
a nová manželka Anna, rozená Brunová, se starala o malého Františka mladšího, jenž začal navštěvovat obecnou školu. 
Z hlediska původu Františka Švehly mladšího byl jeho praděd sedlákem, děd chalupníkem a otec domkářem, který se živil kolářstvím. 
Společenský pokles spojený se zmenšenými majetkovým možnostmi mohl být motivací k emigraci rodiny Františka Švehly staršího. 
Motivací byla i vidina volné, snadno získatelné americké půdy v osobním vlastnictví a vize vyšší životní úrovně a svobodnějšího, bez-
pečnějšího života, a to nejen pro Františka staršího, ale i pro jeho novou manželku a syna. Jedním z důvodů, proč opustit rodnou zemi, 
byla také snaha osvobodit syna z osmileté vojenské povinnosti v císařské armádě, která vzbuzovala oprávněné obavy. K dalším důvo-
dům patřila i zmíněná epidemie a špatné životní vyhlídky. 
František Švehla starší se k emigraci odhodlal na jaře 1854, kdy se s manželkou a synem přidal k dalším rodinám z blízkých vesnic, 
které učinily stejné rozhodnutí. Během února a března roku 1854 odešlo z jižních Čech 37 rodin. Jihočeští emigranti patřili mezi nej-
chudší, jejich průměrná částka na cestu do nové země činila 147 zlatých na osobu, kdežto emigrant z Chebska měl v kapse průměrně 
345 zlatých. Z Albrechtic Švehlovi odešli do Prahy, kde nastoupili do vlaku, který je zavezl do Hamburku. Z tamního přístavu pokra-
čovali malým parníkem do Liverpoolu a následně se nalodili na třístěžňovou plachetnici, jež je po 4 týdnech dovezla do New Yorku. 
František Švehla starší byl vůdcem a tlumočníkem migrující skupiny, protože jako jediný uměl německy. Skupina byla dobře informo-
vána o začínající kolonizaci na východní hranici státu Iowa, kam byl zvolen cíl cesty. Z Philadelphie migranti cestovali vlakem do 
Pittsburghu, dále do Clevelandu a lodí do Chicaga, odtud putovali na železničních vagónech do města Galena poblíž hranic států 
Illinois a Iowa. Poslední etapu cesty skupina absolvovala v povozech. Následující zimu Švehlova rodina přečkala ve stavení zbudova-
ném z fošen u Turkey River ve státě Iowa, v této době také přišla na svět dcera Kateřina.         

Převzato ze studijní práce Jana Satranského, potomka rodu Švehlů.                                                                             Pokračování příště.
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Albrechtičtí myslivci se pod novým velením vrhli na brigády a nebáli se na tyto nelehké úkoly mobilizovat i ty nejmladší 
ročníky (2019 ...). Text a foto: František Musil

Spolek včelařů, z.s. z Albrechtic nad Vltavou a okolí uspořádal dne 28.5.2023 historicky první praktický vzdělávací kurz 
přímo u včel, o které pečuje ve školní zahradě základní školy v Albrechticích nad Vltavou. Nosným tématem této vzdělá-
vací akce bylo díky loňským úhynům včelstev téma nad míru aktuální a to: tvorba oddělků a jejich ošetřování. Někteří 
včelaři se při kurzu nechali unést a "jako šílení" se vrhli do fčál bez jakýchkoli ochranných pomůcek (snad by byli schopní 
včelařit i nahatí!). Všem přítomným utkvělo v paměti mnoho užitečných informací, včetně těch i zdánlivě nepodstatných, 
jako například kolik že to vlastně váží jedna včela? (100 miligramů je hmotnost jedné včely, tzn. 10 000 včel váží 1kg). 
Na cestu za věděním se neváhali vydat i přespolní včelaři prahnoucí po erudovaných znalostech Ing. Václava Nováka 
předávaných přímo u úlů. Text a foto: František Musil

První praktický vzdělávací kurz Spolek včelařů, z.s.
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SKUPINA ČEZ

Na druhý červencový víkend připravili albrechtičtí hasiči dvojnásobné oslavy. 
Připomněli si 133. výročí založení sboru a zároveň otevření hasičské zbrojnice 
po kompletní rekonstrukci a přístavbě. 
Před třemi lety nám na dva roky zastavil Covid oslavy 130. výročí a následný 
rok jsme rekonstruovali a přistavovali. A tak jsme výročí založení našeho sboru 
a otevření zbrojnice spojili v jednu akci a povedlo se. Vždyť hasičská tradice 
v Albrechticích si to plně zaslouží, neboť rokem založení sboru 1890 patříme 
k nejstarším sborům na Písecku.
Za krásného slunečného počasí se sešla spousta hasičů a hasiček ze spřátele-
ných sborů z Písecka a Českobudějovicka. Do Albrechtic přijali pozvání i eme-
ritní starosta okresního Sdružení hasičů Čech, Moravy Slezska bratr Jiří Novák, 
zástupce Hasičského záchranného sboru územního odboru Písek mjr. Vladimír 
Viktora, starosta Albrechtic nad Vltavou ing. Miroslav Ušatý, náměstek starosty  
okresního Sdružení hasičů Čech, Moravy a Slezska v Písku bratr Miloslav Uhlík, 
náš pan farář Slávek Holý a pěkné hasičské odpoledne si přišli užít i naši spolu-
občané a rodiny s dětmi, pro které byl také připraven program.
Oslavy zahájil svým proslovem nejen o historii sboru a zbrojnici velitel Petr 
Sidum. Původní zbrojnice byla pouze schránkou na hasičské nářadí a stála 
na jiném místě v obci. Současná zbrojnice byla postavena a otevřena po dvou-
letém vyjednávání v létě roku 1976. V průběhu let sloužila jako kanceláře ze-
mědělského družstva, nebo sklady Svazarmu. V devadesátých letech, kdy 
převzali hasiči zbrojnici zpět do péče, o což se zasloužil především předchozí 
velitel sboru bratr Josef Sidum, je čekalo hodně práce.
V průběhu posledního čtvrtstoletí proběhla zbrojnice různými změnami, ale ta 
nejzásadnější byla právě v nedávné době, kdy byla zbrojnice přestavěna 
a upravena zejména pro potřeby zásahové jednotky obce JPO III. Vznikly zde 
nové šatny, sociální zázemí, školící a společenská místnost a kuchyňka a také 
odpovídající garáže pro výjezdovou techniku a záchranářské nářadí.
Následovalo slavnostní přestřižení pásky za pomoci našich mladých hasičů 
a zástupců na začátku již zmiňovaných institucí a odhalení obrazu svatého 
Floriána umístěného na zbrojnici, který společně se zbrojnicí požehnal farář 
Slávek Holý. Program oslav nabídl také výstavu z historie a činnosti sboru. 
Nechyběla ani komentovaná prohlídka hasičské zbrojnice, nebo ukázka hašení 
historickou koňskou stříkačkou z roku 1925 hasičů ze Všemyslic v dobových 
uniformách. Anebo také prohlídka současné zásahové techniky cisternové 
automobilové stříkačky na podvozku Scania od kolegů z Dolního Bukovska. 
Dále byly předány pamětní listy hasičským sborům a hostům, kteří se zůčastnili 
hasičských oslav. 
Pro děti byl připraven také pestrý program. Vedle zbrojnice měly připravený 
obrovský skákací hrad ve tvaru hasičské cisterny, který svojí velikostí zasaho-
val až ke střeše zbrojnice a byl v permanenci až do večera. U stánku s malo-
váním na obličej a dětským tetováním bylo také pořád plno.
Velkým lákadlem pro děti byla pěnová show. Na což se hasiči museli pořádně 
připravit, vždyť během odpoledne pěnu dělali hned třikrát, kde řádili malí i velcí 
a dokonce i někteří rodiče, kteří ocenili zejména pestré a chutné občerstvení, 
které již tradičně připravili albrechtičtí hasiči a hasičky. Nádherné letní odpoled-
ne si všichni náležitě užili a nechali za hlavou v dnešní uchvátané době starosti 
všedních dnů.
Tímto bych chtěl jménem Sboru dobrovolných hasičů v Albrechticích nad Vlta-
vou poděkovat za přispění na tuto akci všem partnerům našeho sboru a hlavně 
Jaderné elektrárně Temelín ze skupiny ČEZ.
Vždyť hnacím motorem naší práce je staré hasičské heslo:
„Bližnímu ku pomoci, sobě ku cti, vlasti ku slávě.“

Text: Petr Sidum – velitel Sboru dobrovolných hasičů 
a zásahové jednotky obce Albrechtice nad Vltavou
Foto: Vladimír Děrda, Vlasta Petružálková                          

V Albrechticích otevřeli hasičskou zbrojnici
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Hasiči a karate na Nové Louce
V červenci se konalo v rekreačním zařízení na Nové Louce soustředění dětského oddílu SKP karate Písek. Dobrovolní 
hasiči z Albrechtic nad Vltavou, kteří s oddílem spolupracují, byli požádáni o provedení ukázky hasičské činnosti jako 
jedna ze složek integrovaného záchranného systému. A tak zpestřili dětem v polovině soustředění jejich pobyt hasičským  
odpolednem. Nejprve si děti prohlédly a byly seznámeny se 
zásahovým vozidlem CAS 16 MAN a jeho vybavením, které
používají hasiči při zásazích. 
Po celou dobu probíhala také beseda o hasičské práci, kde 
padalo od dětí i hodně zvídavých dotazů, které hasiči rádi 
zodpověděli. Následně byla provedena ukázka vozidla v akci. 
Byla to ukázka hašení vysokotlakým a útočnými proudy vody. 
Zejména si děti užily mlhového proudu, kterým se ochlazo-
valy v parném odpoledni. Samotné děti si mohly v průběhu 
odpoledne vyzkoušet i zásahovou výstroj, kterou jim hasiči 
přivezli ukázat a samy poznaly, že to není nic lehkého zasa-
hovat v plné výstroji v takovém horku. 

Text: Petr  Sidum - velitel SDH a zásahové jednotky obce Albrechtice nad Vltavou, foto: SKP Karate Písek

Florián se narodil se v Rakousku nedaleko Vídně. Byl pokřtěn a vychováván 
křesťansky. Zemřel 4. května 304 při pronásledování křesťanů za císaře Dio-
kleciána. Byl římským důstojníkem a kancléřem císařského místodržícího pro-
vincie Noricum. Kruté pronásledování křesťanů vypuklo i v této provincii a bylo 
zatčeno a uvězněno 40 z nich. Florián, praktický křesťan, chtěl pomoci nešťast-
ným a plánoval jejich tajné osvobození. Při záchranné misi však byl zatčen 
a předveden před místodržícího Akvilina, svého přímého představeného. Ve 
vězení se lámou nejen kosti, ale také charaktery. Když Florián odmítl obětovat 
bohům a ani nebyl ochoten odpřísáhnout  zapření víry v Krista, byl krutě mučen 
a musel podstoupit nejhroznější muka. Pověsili mu pak na krk mlýnský kámen 
a svrhli do řeky Ennesu, a tak ukončil svou pozemskou pouť. 
Zde začíná jeho nebeská mise a spojitost s vodou a vodou se hasí oheň, a tak
se stal v 15. století hlavním patronem proti nebezpečí ohně. A tak ke svému 
patronovi přišly i vznikající spolky hasičů v průběhu 19. století. Sv. Florián je 
vzýván při nebezpečí požáru ve světě i přeneseném slova smyslu, což ukazu-
je pořekadlo: „Kde pálí ohně žár a vzrůstá hřích a svár, pomocník je nám dán,
svatý Florián.“
V životě tohoto světce se naplnil beze zbytku Kristův apel: 
„Nikdo nemá větší lásky než ten, kdo za své bratry položí svůj život.“
Proto na praporech hasičů kromě typické podobizny sv. Floriána bývá připojen
nápis: „Bohu ke cti, bližním ku pomoci“.  
Posláním hasičů – Floriánových učedníků – je především nasazovat život pro 
druhé v ochraně jejich životů a majetku. Pán Bůh vám v tomto poslání pomáhej,
ochraňuj a žehnej! V úctě a s vděčností Pater Slávek Holý

P.S.  Jak je to s těmi uchy?  No jistě, dvě uši má na hlavě jako každý z nás, a to
třetí je na konvi s vodou, s kterým hasí oheň, tak k tomu třetímu uchu přišel. 

SDH Albrechtice nad VltavouSvatý Florián – světec se třemi uchy



V sobotu 1. července 2023, na pouť sv. Petra a Pavla, jsme ve dvoře Královém v Albrechci, pořádali pouťovou veselici. Po loňské slabé 
účasti v restauraci Miláček, jsme se rozhodovali, zda do toho vůbec máme jít. Ale řekli jsme si, že i prodělek je kšeft a že není možné 
aby už naši občané neměli čas a chuť se párkrát do roka sejít a pobavit se a tak jsme do toho šli. A hle, najednou bylo vše jináč. Lida 
se sešlo jako o pouti, takže amatérský obsluhující personál se měl co ohánět. Ale zvládli to na jedna mínus a to je úspěch. Totéž s mu-
zikou, která nás loni vyšla na deset tisíc, jsme na to šli jináč. Dali jsme dohromady pár kamarádů, kteří zahráli za stravu, pití a dobré 
slovo a taky to šlo. Lidé se bavili a když jsme jako poslední ve čtyři nad ránem odcházeli, měli jsme dobrý pocit, že se to povedlo.
Tak za rok, když nás nic nesežere, do toho půjdeme zase. Děkujeme všem, kdo přišli se pobavit a podpořit nás.

Opět po roce, 29. července v sobotu, jsme pořádali rybářské závody na Vápeňáku. Letos nás trochu vypeklo počasí. Od 
rána jsme u rybníka vše připravovali, navozili potřebné věci a materiál. Postavili stan a velký přístřešek z plachtoví. Když 
jsme po dvanácté polední již vše dolaďovali, aby mohly závody začít, svatý Petr nahoře si s námi trochu zažertoval. 
Obloha se zatáhla do velké černoty, z dáli se ozývalo hřmění a přihnal se neskutečný vichr. Celé plachtové přístřeší se 
proměnilo v papírový ubrousek v průvanu. Skoro všechny úvazky byly zpřetrhány a všichni, kdo měli ruce a nohy se sna-
žili tuto velkou plachtu udržet. Chvíli to vypadalo, že s plachtou všichni odletíme do teplých krajin nebo aspoň do krajiny 
nad Albrechcem. Nakonec jsme vše naštěstí zvládli, vítr ustal a my se jali vše uvést do původního stavu. To se za přispění 
všech nakonec podařilo. Chtěl bych proto poděkovat všem, kdo nám pomohli (a že jich bylo hodně), neboť sami bychom 
to nezvládli. Takže závody začaly se zpožděním. Dále už vše byla klasika, počasí bylo příjemné až do noci, občerstvení 
v pohodě, pívo dobré, zábava též. Ovšem co už dva poslední roky nás provází jako rybí kletba, je, že ryby nechtějí s námi 
spolupracovat a prostě neberou. Letos to bylo neuvěřitelné. Za celé závody se chytli čtyři ryby. Jestli to bylo tím počasím, 
čert ví. Přitom ryb je tam hodně. Po výlovu předloni se do vody vrátilo tolik velkých pěkných ryb a ještě se dosadily nové. 
Nevíme co s tím. Takže vítězové byli pouze tři a proto zbylé tři pěkné ceny musíme nechat na příští rok. Na náladě to však 
většině neubralo a bavili jsme se do dlouhých večerních hodin.
Nezbývá nám tedy nic jiného, než věřit, že příští rok se vše v dobré obrátí.  Za RV Mňouk.

Léto s Rybářskými veterányPouťová veselice

Rybářské závody na Vápeňáku
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Co se chystá na podzim

Neděle 10. září 2023 od 16.00 hodin

Kostel sv. Jana Křtitele „Na poušti“ v Chřešťovicích

Účinkují: Vokálně instrumentální soubor dobových nástrojů  

Chairé 
Umělecký vedoucí – Josef Krček

Spolek Rybářských veteránů Vás srdečně zve na

P
ro
g
ra
m

Duchovní písně v proměnách času 

Umělecký přednes: 

Carmen Mayerová 
a Petr Kostka

Lidové písně 
jižních Čech

Poděkování 
Skupině ČEZ za podporu 
v rámci Oranžového roku

Obec Albrechtice 
nad Vltavou

Tradiční koncer t
duchovní hudby

A co nás čeká dále. V neděli 10. září 2023 nás čeká 
naše nejdůstojnější akce celého roku. A to je koncert 
souboru Chairé. Tento soubor nemá cenu představovat. 
Všichni víme, co nás čeká a těšíme se. 
Letos ovšem bude perlou celého koncertu také účast 
vzácných hostů, kteří budou celý koncert provázet 
průvodním slovem. A to pan Petr Kostka a jeho žena 
Carmen Mayerová. To též nepotřebuje žádný komentář.

Vstupné 

V předprodeji můžete vstupenky zakoupit za 150,00 Kč 
a na místě za 190,00 Kč. Z každé vstupenky letos opět
věnujeme 20,00 Kč Spolku památek Chřešťovicka. 
Předprodej se koná na známých místech:
-  Prodejna potravin paní Kothánkové v Chřešťovicích
-  Infocentrum na Obecním úřadu v Albrechticích 
-  Kadeřnictví v Albrechticích 

Veškeré informace 
o koncertu, rezervaci a prodeji vstupenek 
na tel. č.: 775 253 145 u Petra Schánilce.

Takže se na Vás všechny co nejsrdečněji těšíme 
a strávíme spolu hezké nedělní odpoledne. 

Výlet na Moravu
Dále jsme měli v plánu, jako každý rok, vykonat pouť 
na jižní Moravu, do vinného sklípku. Od toho jsme ale 
upustili.   

Výlov Vápeňáku
Čeká nás v říjnu (dle vody) výlov Vápeňáku a opravdu 
už je toho na nás dost. Na to, že to vše táhneme ve 
čtyřech a všichni již v důchodovém věku, máme toho 
někdy plný brejle. Potřebovali bychom omladit a aby to 
po nás jednou taky někdo přebral. 

Poděkování
Samozřejmě bychom to nezvládli bez pomoci, kterou nám všichni poskytujete. Ať je to obec Albrechtice a její zaměstnanci, 
spolky z Chřešťovic, na které se vždy můžeme spolehnout, náš pan otec Slávek Holý, všichni jedinci a dobrovolníci. 
Ty kdybych měl všechny vyjmenovat potřeboval bych ještě jednu stránku. 
Takže všem velké díky. Mějte se jak chcete a užívejte života.  Za RV Mňouk.

Rybářští veteráni
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V pondělí 4. září 2023 začíná v naší školce
nový školní rok 2023 / 2024,

výuka bude probíhat metodou Začít spolu.

Po rozloučení a zapsání absolventů do Pamětní knihy přišlo na 
řadu poděkování paní ředitelce Věře Tiché za její práci pro školu 
a třídní učitelce Zdeně Pirglové za trpělivou práci s dětmi. 
To nejdůležitější již bylo při tomto slavnostním aktu řečeno, a tak
nezbylo než absolventům popřát hodně úspěchů na středních
školách a učilištích.  Hana Krippnerová, MBA - místostarostka obce  

Akce se konala ve středu 21.6.2023 a je součástí největší běžecké 
události v Česku. V rámci celé České republiky se hrátkám počasí 
navzdory postavilo více než 72 tisíc běžců. Jen pár desítek minut před 
startem se po úmorném vedru obloha zatáhla a z nebe se snášely 
proudy vody, vítr mnohde lámal větve stromů. Nicméně samotný start 
už proběhl bez větších komplikací. V Albrechticích nad Vltavou bylo 
registrováno 17 běžců a v 18 hodin se vydalo na trasu dlouhou ne-
celých 5 km. Tímto bych chtěla poděkovat také místnímu zemědělci 
panu Kolpovi za to, že nám umožnil vést trasu přes louku a sportov-
nímu klubu TJ Albrechtice nad Vltavou za poskytnuté zázemí.

Havlová Renáta

VÝSLEDKY:    ŽENY:   1. místo  Rytířová Zlata             29:53
2. místo  Slechta Margarita       31:16

1. místo  Kovář Jan                   19:07
2. místo  Hadáček František     19:20
3. místo  Skalka Pavel              20:24

MUŽI:

T-Mobile Olympijský běh       v Albrechticích nad Vltavou

Rozloučení s absolventy ZŠ       -  pokračování článku z titulní strany

MŠ Albrechtice n. Vlt. Albrechtická mateřinka

Enyky, benyky kluci, holky,  
těšíme se do své školky. 
Láry, fáry, třesky, plesky, 
ať je nám tu spolu hezky.



Povídání o příměstském táboru, který probíhal během
letních prázdnin a byl určen pro žáky ZŠ od 1. do 5. třídy. 

Náš dvoutýdenní tábor jsme zahájili v duchu doby minulé
- tedy hrou na kmen Mesurátů, který žil před 300 lety.  
Naším úkolem bylo vytvořit nějaký odkaz příštím generacím, 
probádat okolí a náš „poklad” vhodně uschovat. 
To vše se nám podařilo včetně spousty zábavných her, šifer, 
vyrábění i rozhlédnutí se po krajině z rozhledny Kamýk, kam 
jsme si udělali celodenní výlet. 
Nakonec jsme k pokladu vytvořili i mapu a začal nám víkend. 
V pondělí ráno jsme se sešli jako současní indiáni kmene 
Mesurátů - potomci těch z minulého týdne. 
Chtěli jsme jít za odkazem našich předků, ALE…! 
Někdo nám ukradl mapu! 
Naším úkolem bylo tedy nalézt zloděje a vylámat z něj šifru, 
kterou jsme museli rozluštit. Poté jsme našli tajný vzkaz, ale 
nic na něm nebylo napsáno. 
Kromě toho jsme také hráli hry, vyráběli totem či malovali 
indiánská trička a zažili jsme i nevšední malování na koně…
Nebudeme Vás napínat. Vše jsme zvládli a poklad našich 
předků jsme získali opět zpět!
Za nás vedoucí musíme říct, že se tábor povedl, se vším 
jsme si nejenom my, ale také děti poradili. Nutno uznat, že 
bez takových šikulů, jako byli právě naši malí indiáni by to 
nešlo…
Moc děkujeme dětem, rodičům i škole!
Vedoucí: Mája, Terka, Kačka 

H
!

OWGH

ZŠ Albrechtice n. Vlt.ZŠ Albrechtice nad VltavouPo stopách Indiánů
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Rafty  Albrechtice nad Vltavou nemaj´ problém pořád plavou…

… motto letošní vodácké výpravy, které jsme si nechali 
i tiskem zvěčnit na jednotná trika, nemohlo být výstižnější. 
V počtu třiadvaceti příznivců „drsného raftingu“ jsme čtvrtý 
srpnový den vyrazili s nezvratným odhodláním směr kemp 
Na Pískárně a z okýnek autobusu podezíravě sledovali 
stahující se šedá mračna. Internetové, rádiové i televezní 
předpovědi všech světových stanic se vzácně shodovaly 
na víkendovém vytrvalém dešti a zdálo se, že tentokrát se 
nemýlí. Pláštěnky a gumáky byly tedy povinnou výbavou 
všech zavazadel.
Ještě jsme se ani nestačili ubytovat v předem zamluvených 
chatkách a už nám léty prověřená firma TITANIC navezla 
rafty a nezbytné vodácké vybavení. Krátce před šestou ho-
dinou jsme tak opustili základní tábor a vypluli vstříct osudu. 
Jen krátká zastávka v kempu Vltavan na malé občerstvení 
a neodkladné potřeby, nazdobit plavidla stovkami světýlek, 
počkat na pořádnou tmu a dobrodružství 3x Nazdar.... 
Po dešti, krom desetiminutové přeháňky drobných kapek 
kousek od Větřní, ani památky. Kochali jsme se nezvykle 
tichým, nádherně osvětleným nočním Krumlovem a nic nám 
nevadilo ani občasné štrejchnutí o zákeřně schovaný kámen 
pod rouškou tmy v překvapivě nízké hladině řeky. 
Někde tam „nahoře“ máme snad opravdu dobré známé. 
K našemu dočasnému obydlí jsme se nakonec vrátili lehce 
smáčeni jen Vltavou, která nás přátelsky ošplouchla na kaž-
dém ze zdolaných jezů. A když bylo jisté, že jsme v bezpečí 
pod střechou, jakoby někdo teprve dostal odvahu otočit ne-
beským kohoutkem.
Propršela noc, ráno, dopoledne, pršelo i k pozdnímu obědu
.... Nám to ale nevadilo. Přístřešek kiosku, kde bylo pro ten 
okamžik vše potřebné, byl dostatečně velký, aby schoval 
nejen nás, ale i spousty dalších vodních nadšenců. 
Dobrou náladu umocňovala hudba, zpěv, ba i tanec a poz-
návání nových tváří, potrefených stejnou letní zálibou. Vítr 
je přivál od Žiliny a Banské Štiavnice přes, od naší vísky ne-
daleko ležící, Truskovice, se sympatickým starostou této 
drobné vísky v čele. Jak je ten svět malý! Jen když je dobrá 
nálada, čas naschvál strašně rychle letí. 
Kolem páté odpolední „nahoře" znovu utáhli kohoutky a my 
tak mohli vyrazit na hudební festival v nedalekém Rožmber-
ku, užít si „živé“ muziky plnými doušky.
I když jsme tentokrát občas funkci a slušivost pláštěnky oce-
nili, na slibované průtrže, bouřky a tornáda naštěstí až do 
půlnočního konce festivalu nedošlo. Vystoupení všech zná-
mých kapel a Kabátu zvláště nás natolik rozhicovalo, že 
nám ani sprška, ani rozbahněná louka pod nohama nevadily. 
Skvělá parta lidí, spousta jedinečných zážitků a nekončící 
salvy smíchu..... 
To vše jen s jednou jedinou chybou – bylo to příliš krátké!
Díky všem zúčastněným za báječnou atmosféru, za finanční 
dar v podobě platby za pronájem raftů, obci Albrechtice nad 
Vltavou za bezplatné poskytnutí autobusové přepravy a také
oběma řidičům za čas, který nám věnovali. 

Tereza Zachová
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Knihu Vorařství na Hladné sepsaly Anna Husová (1938) 
a Anita Crkalová (1969), dcera Anny Husové, na památku
všem svým předkům a lidem od vody.

Ve čtvrtek 27. července 2023 se konal v krásných prostorách 
Městské knihovny v Písku křest této knihy.  
A protože vorařské řemeslo nebo-li „plavečina“ byla práce 
týmová, tak i křest byl týmový. Kmotry knihy byli podporo-
vatelé vydání knihy: Václav Husa ml., místostarostka obce 
Albrechtice n. Vltavou Hana Krippnerová, Voroplavba Radek 
Šťovíček. Dalšími kmotry se stali předseda Vltavanu Davle 
Josef Bílek, dále autorka knih o životě u řeky Radka Velková, 
památkový tesař a voroplavec Jiří Zdislav Jankovský, spiso-
vatel, ilustrátor, tramp a vodák Tomáš Daněk, pamětník staré 
Vltavy a Otavy Pavel Smrt, dokumentarista Jan Crkal. 
O vytvoření atmosféry plaveckými písněmi se staral Ondřej 
Bouška, zeť synovce Václava Husy, nejstaršího voraře Če-
chách. Vzpomínce na Václava Husu (1930 – 2021) byla 
věnována část programu, kterým provázela Anita Crkalová 
a ve kterém na voroplavbu a život u staré řeky vzpomínala 
její maminka Anna Husová, sestra Václava Husy. Promítaly 
se fotografie a krátké filmové záběry.
Kniha byla pokřtěna vodou vltavskou, otavskou i sázavskou, 
a to přímo v písku (vltavském a otavském) v Písku. Radek 
Šťovíček přivezl z Českého Krumlova rožmberskou růži. 
Za nápad zorganizovat křest knihy v Městské knihovny a za 
jeho realizaci srdečně děkujeme paní Janě Markové. Za fo-
tografie děkujeme Vlastě Petružálkové a Honzovi Crkalovi,
za zajištění techniky Honzíkovi Crkalovi, za organizační po-
moc Ladě, Áně a Laděnce Husovým.  

Kniha se věnuje stoleté historii čtyř generací plavecké rodiny 
Husů. Od roku 1860, kdy Jan Husa koupil na Hladné č. 22 
chalupu u řeky a stal se plavcem, po rok 1960, kdy napuště-
ním Orlické přehrady voroplavba na Vltavě skončila. Tím ale
nekončí tradice vorařství. K tomu přispěl výraznou měrou 
Václav Husa (1930 – 2021), donedávna nejstarší vorař v Če-
chách, pravnuk Jana Husy z Hladné. Publikace dále obsa-
huje informace o plavecké osadě Hladná u Albrechtic nad 
Vltavou a zahrnuje kapitoly o umění a řemesle vorařském 
(jak se stavěly vorové prameny a jaký byl život plavců).
Součástí publikace je i plavecký slovníček. 

Autorky:
Anna Husová, MUDr. (1938), dcera Vojtěcha Husy a sestra 
Václava Husy. Žije v Praze, ale nejraději pobývá na chatě 
Anička na Hladné, nedaleko místa, kde se v chalupě u řeky 
narodila a vyrůstala. 
Anna (Anita) Crkalová (1969), rozená Anna Husová, dcera 
Anny Husové. Na Hladné trávila v dětství prázdniny a víken-
dy, stále se tam ráda vrací. Jejím záměrem je podpořit ucho-
vání tradice vorařství a předávat nejen informace, ale také
hodnoty a pocity, které spojovaly a spojují „lidi od vody“.

(Převzato z www.vorarstvi.cz)

Křest knihy Vorařství na Hladné   Stoletý příběh plavecké rodiny Husů
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Poslední červnový víkend se v Chřešťovicích slavil svátek sv. Jana 
Křtitele. Výjimečně se sváteční bohoslužba konala již v sobotu 
odpoledne 24. června přímo v den svátku tohoto světce. 
Během slavnostní bohoslužby byl po delší době v kostele vystaven 
i originál obrazu sv. Jana Křtitele, který byl původně umístěn na 
hlavním oltáři. Tento originál se už několik let uchovává na bezpeč-
ném místě z důvodu dříve častého vykrádání kostela. Na oltáři je 
tedy již několik let pouze kopie zmíněného obrazu. 
Vystavovaný originál si v kostele mohli také prohlédnout účastníci 
tradiční Cyklopoutě, která se konala následující den odpoledne. 
Po cyklistickém výkonu si poutníci mohli nejen odpočinout ve stínu 
vzrostlých akátů, ale také se občerstvit připravenými pochoutkami. 
Pro ty nejmenší cyklisty bylo pak připraveno i několik zábavných her 
a soutěží. Cyklopouť pořádal p. farář Slávek Holý se svými přáteli.

Již 14. přátelské posezení rodáků a chřešťovických příznivců pořádali místní hasiči 8. července 2023 v KD Chřešťovice. První takový 
sraz proběhl v r. 2006 v hostinci U rybníka. Pouze ve třech letech se srazy nekonaly a pokaždé z jiných důvodů. Letos se opět potkali 
rodáci, přátelé či spolužáci z chřešťovické bývalé školy a společně zavzpomínali na minulé roky . Místní děti si nacvičily známou vtipnou 
scénku z Televarieté a přítomné touto scénkou velice pobavily. K občerstvení byly napečené různé dobroty sladké i slané chuti a podá-
val se kančí guláš. Občerstvení mimo nápojů bylo zcela zdarma. K poslechu a tanci hrála kapela Vous band.
Text a foto: R. Lacinová, foto K. Kothánková

Magická moc svatojánské noci
Naši předkové v dřívějších dobách s velkým veselím oslavovali příchod svatojánské noci. 
Věřili totiž, že v předvečer svátku tohoto světce začíná magická noc, kdy je nejlepší čas na 
sběr léčivých bylin a koření. Z těchto o svatojánské noci nasbíraných bylin se připravovaly 
lektvary, které měly moc zázračnou i léčivou. Rovněž sušené kytice z různých bylin nebo-li  
tzv. svatojánské býlí se zavěšovalo zvenku či zevnitř obydlí. Tímto počinem si lidé zajistili 
ochranu i očistu pro všechny obyvatele domu. Ve složení této kytice nesměly chybět hlavně 
tyto bylinky: třezalka, dobromysl, jitrocel, pelyněk, divizna, chrpa či mateřídouška. Magická 
síla bylin během roku postupně zeslabovala, proto se v následujícím roce o svatojánské 
noci sbíraly čerstvé byliny se znovunabytou zázračnou mocí. Text a foto R. Lacinová
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Jménem spolku
velice děkujeme všem 

podporovatelům a příznivcům, 
kteří byli či stále jsou jakkoliv 
nápomocni činnostem spolku. 
Díky Vaší pomoci se daří cíle 

spolku naplňovat. 

Také děkujeme všem, kteří 
si přišli prohlédnout starobylé 

prostory kostela sv. Jana
a rovněž nějakou tou 

částkou přispěli na záchranu 
jeho vybavení.   

Na účtu spolku památek 
je k 18. srpnu 2023

394 101,- Kč

Děkujeme! 
Spolek památky Chřešťovicka

Spolek památky Chřešťovicka      
 ... informuje a děkuje ...

První červencovou sobotu pořádali místní hasiči Vítání léta na hřišti
u hasičské zbrojnice. Školou povinné děti nevítaly radostně tolik léto 
jako spíše začátek vytoužených letních prázdnin. Hasičky a hasiči 
opět připravili pro děti spoustu zábavných her. Ten, kdo se jich zú-
častnil, dostal pak sladkou odměnu. Všechny děti dostaly ještě dá-
rek v podobě létajícího balónku. Některým šikulům však brzy ulétl do 
oblak. Naštěstí balónků bylo dost a tak nebyl problém si přijít pro jiný. 
Ten už si dětičky pak lépe ohlídaly. Velký zájem měly děti o namalo-
vání obličeje různými zkrášlujícími či pohádkovými motivy. Dokonce 
i někteří dospělí využili této možnosti a nechali se trochu zkrášlit. Pro 
ostatní návštěvníky Vítání léta bylo nachystané výborné občerstvení 
a tak se léto vítalo až do pozdních večerních hodin.  
Text a foto: R. Lacinová, Lucie Kothánková

17. října 2023 od 16 hodin
besedu se spisovatelem Janem Voldřichem 
na téma Příběhy ze šumavských chalup

a o převaděčích  

SDH Chřešťovice

Chřešťovice se postavily 
proti Klukám ve volejbale
V neděli 25. června se na chřešťovickém hřišti pořádal volejba-
lový přátelský turnaj. Proti sobě se postavily dva domácí týmy 
a dva týmy z Kluk. Turnaj probíhal bez komplikací a s velmi do-
brou a napínavou atmosférou. Po celý teplý a slunečný turnaj 
bylo obstaráno dobré občerstvení v podobě jídla a pití. Výhru si 
nakonec s velmi nerozhodnou a napínavou hrou do posledních 
chvil odvezly Kluky a pozvaly Chřešťovice na další přátelský 
turnaj v září. 

Ohlédnutí za Vítáním léta v Chřešťovicích
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Uplynulo již 5 let od prvního srazu rodáků, který byl s nadšením přijat, 
a proto jsme po covidové pauze uskutečnili druhý v roce 2021. Ten měl 
rovněž velmi příznivou odezvu a tak na přání mnoha spoluobčanů uspo-
řádal spolek „Náš Újezd“ v sobotu jsme 29. července 2023 již třetí setkání 
rodáků. Celou akci jsem pojali jako setkání rodáků, současných i dřívěj-
ších spoluobčanů a přátel osady. I když se jednalo již o třetí setkání, vě-
novali jsme pozvání velkou pozornost, tak abychom na nikoho nezapom-
něli. V předstihu začaly přípravy na celou akci (zajištění občerstvení, 
úklidové práce atd.). Byl instalován nový chladící box, zpevněna plocha
v pergole a posečeny okolní prostory. Těsně před setkáním byl postaven 
stan a v něm stoly s lavicemi, tak aby byl dostatek místa a pro méně po-
hyblivé občany pohodlnější sezení. Pro děti byl zapůjčen „skákací hrad“ 
a pro všechny účastníky byla zpracována a vytištěna brožura „Informace 
o činnosti spolku a životě v osadě“.
V cca 17:00 byl sraz krátce zahájen, kdy jsem přivítal všechny účastníky 
a omluvil ty, kteří se ze zdravotních a jiných vážných důvodů nemohli při-
jít. Zároveň jsme jim na dálku popřáli uzdravení a brzké shledání. Příjem-
ně jsme byli překvapeni, že přijeli i rodáci, kteří na prvních srazech neby-
li, ale bohužel zase chyběli ti, kteří nás v posledních letech opustili. Ve 
stručnosti jsem účastníky seznámil s činností spolku, akcemi pro občany 
a spoluprací s obcí. To vše je podrobněji v brožuře, kterou každý účastník 
obdržel. Dále vystoupil starosta obce Ing. Miroslav Ušatý, který přítomné 
v krátkosti seznámil s tím, co vše se vybudovalo, a s dalším rozvojem 
obce. K potěšení konstatoval, že se investuje přiměřeně ve všech částech 
obce. 
Pro všechny bylo připraveno bohaté občerstvení, které bylo samozřejmě 
zdarma. K tomu ještě ženy napekly něco k zakousnutí. také mnozí přícho-
zí přinesli občerstvení, za což jim patří velké poděkování. Po celou dobu 
se konala vzájemná potkání a vzpomínání na dobu méně i více vzdálenou 
s ukázkou starších fotografií, které někteří rodáci přinesli s sebou. Poča-
sí nám přálo, a tak setkání probíhalo v klidu a pohodě. I když se zpočátku 
zdálo, že je účast slabší, postupně přicházeli další (někteří dokonce až 
večer, kdy už jiní odcházeli), přesto se akce zúčastnilo cca 80 občanů, 
z toho 27 rodáků všech generací, od nejstarší paní Marii Novákové (92 let) 
po nejmladšího, jejího pravnuka Matěje Nováka (4 roky). Se soumrakem
již někteří účastníci (zejména dříve narození) odcházeli, ale další zůstali 
až do konce (do půlnoci). Myslím si, že sraz se všem líbil, o čemž svědčí 
děkovné odezvy za pěkné uspořádání od celé řady účastníků.  
Závěrem bychom chtěli poděkovat Skupině ČEZ za podporu v rámci 
Oranžového roku, obci Albrechtice a jejím zaměstnancům za úpravu 
okolí klubovny, majitelům a uživatelům pozemků za jejich propůjčení 
na stan, skákací hrad a parkování. Dále všem, kteří přispěli nebo při-
nesli nějaké občerstvení. Zvláštní poděkování si zaslouží všichni, 
zejména ženy, které připravily občerstvení a zajišťovaly obsluhou 
účastníků. Autor: Josef Procházka, foto: Vlasta Petružálková 

Spolek „Náš Újezd“ Třetí sraz rodáků v Újezdě se opět vydařil
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SDH Jehnědno

V novém víceúčelovém areálu v Jehnědně se v sobotu 1. července sešli příznivci dechovek. V letošním 14. ročníku 
účinkovaly dechové kapely Motýlek (Rakousko), Řečická kapela, Muzikanti Ládi Prudíka a Muzikanti z jižních Čech pod 
vedením kapelníka Radka Hrušky. Poprvé v historii jehnědských festivalů zahrály dvě z kapel svojí autorskou produkci. 
Pro většinu posluchačů to bylo velkým překvapením. I přes nižší účast panovala v areálu vynikající atmosféra až do 
večerních hodin. Dechovkový festival opět uspořádali místní dobrovolní hasiči. Poděkování patří Skupině ČEZ za podporu
v rámci Oranžového roku. Velké poděkování patří také všem, kteří se na přípravách festivalu podíleli. 

Dechovky počtrnácté

Malé ohlédnutí za Mistrovstvím ČR v parkurovém skákání, které 
se konalo 3.-6.8.2023 ve Zduchovicích. Jihočeši nenechali nikoho
na pochybách a triumfovali. Obhájili prvenství v soutěži družstev 
ve složení Zdeněk Hruška (Újezd) a Giovany, Kristýna Necha-
nická a Rubi Lordana, Kateřina Hanušová a Gia Acorada a Kamil 
Papoušek s DC. V kategorii jednotlivců se skvěle dařilo jedinému 
zástupci jihočeské oblasti, byl jím opět Zdeněk Hruška tentokrát 
s klisnou Carthaga DK, a vybojoval stříbrnou příčku. 
Zdeněk Hruška z Újezda, který se věnuje profesionálnímu výcviku 
sportovních koní, je od letošního roku také předsedou Jihočeské 
oblasti České jezdecké federace a v Českém skokovém poháru 
si aktuálně drží pátou pozici a chce se kvalifikovat do superfinále, 
které proběhne 28. září v Praze. 

Sbor dobrovolných hasičů Jehnědno Vás srdečně zve

na soutěž v požárním útoku MEMORIÁL JANA KUKRÁLA

který se koná v sobotu 30. ZÁŘÍ 2023 v Jehnědně na hřišti od 11:00 hod.

O b č e r s t v e n í z a j i š t ě n o

Zlatá a stříbrná medaile    pro Zdeňka Hrušku 

 Za redakci zpravodaje gratulujeme a držíme palce.
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Spolek Oudraž z.s. 
pořádá
3. ročník 

Sponzor:
Obec Albrechtice
nad Vltavou

Pojďte se
rozloučit
s létem
v rytmu
taneční
hudby

Vstupné:  
dobrovolné 

Občerstvení
zajištěno

Všichni jsou
srdečně zváni

Loučení
s létem

DISKOTÉKA
DJ KARLOS¨

Kdy:

2.9.2023
od 19:00 hod
.

Kde:

Hospoda
v Údraži



Spolek Oudraž z.s. za přispění finanční dotace z Oranžového roku skupiny ČEZ 
uspořádal už 3.ročník letní sportovní akce. Letos se podařilo objednat vynikající 
počasí, ale 30 stupňů ve stínu jsme teda nečekali :-). Vzpomínky na loňský rok 
s kapkami deště byly díky tomu protřásány celým nohejbalovým turnajem. Pro-
gram byl opět velmi bohatý, v průběhu celého dne a velké části noci se mohla 
zúčastnit jakákoliv věková kategorie z jakékoliv části obce i přespolní.  
NOHEJBALOVÝ TURNAJ
V 9.00 hod jsme zahájili nohejbalový turnaj 8 tříčlenných mužstev. Vedoucím 
celého turnaje byl opět sám pořadatel Robert Mauer, rozhodoval o systému roz-
dělení týmů do jednotlivých zápasů, dozoroval nad organizací, časovým harmo-
nogramem, „férplej“ i nad vyhlašováním vítězů. Celodenní hra v poměrně vyso-
kých teplotách za stálého pražení slunce byla velmi náročná, neobešla se bez 
únavy hráčů i obsluhy. Hasila se žízeň i hlad, chladilo se, čím se dalo. O hřiště 
a jeho umělý povrchu se opět postarali brigádníci z řad spolku i místních hasičů, 
hráči tak opět mohli ocenit kvalitu připravené hrací plochy.
Vítězné týmy si na závěr dne odnesly hodnotné ceny vhodné především pro 
zahnání žízně po celodenním pobíhání po hřišti. Vítězem celého turnaje se opět 
staly Chrášťany, ale krásný putovní pohár mohly pouze potěžkat, políbit, naplnit 
šampaňským, vyprázdnit a opět vrátit do rukou spolku (aby ho příště nezapom-
něly doma a nevymlouvaly se, že zase chtěly vyhrát).
SKÁKACÍ HRAD
Největší radost všem přítomným dětem, ale i rodičům, udělal skákací hrad. Od 
10.00 už bylo nafouknuto a po celý den měly děti možnost skákat, klouzat i od-
počívat v prostoru s míčky. Děti jsme neustále osvěžovali nakrájenými melouny 
a dostatkem malinovky. Velkou atrakcí byly soutěžní stanoviště s různými hrami 
a vyráběním, prolézačky i odpočinková zóna s dekou a slunečníky. Nejhezčí byl 
jednoznačně Olaf o jeho nos se postaralo každé přítomné dítě. U hradu byl opět 
k dispozici bazének s vodou pro zchlazení těch nejmenších. Nakonec jim ho ale 
zabral vítězný tým, který na oslavu naskákal do bazénku a po jejich návštěvě už 
v něm nezbyla žádná voda :-)
PO CELÝ DEN se všichni návštěvníci mohli osvěžit v pergole, k pití byla točená 
malinovka, točené pivo, alko a nealko co si jen vzpomenete, k jídlu opékané 
vepřové maso na ohni, grilovaný sýr a klobásy. Sladké dobroty obstaraly členky 
spolku, o koláče se nám hráči pak už i prali. Věřte, že jsme se měli co otáčet, 
abychom ty hladové krky napojili a nakrmili. Děkujeme šéfkuchaři Tomovi za 
vynikající maso, Robert a spol. se postaral o ostatní občerstvení.
TANEČNÍ ZÁBAVA
Večer po osmé hrála kapela Kluci z Písku pod taktovkou pana Frinty mladšího. 
Nejdříve to vypadalo, že návštěvníci únavou z horka na parket ani nedorazí, ale 
známé melodie je přece jen vytáhly a se tančilo jako o život až do půl 2 hodiny 
ranní. TOMBOLU jsme po loňské zkušenosti udělali trochu jinak, ceny jsme roz-
dělili na tzv. malou a velkou tombolu. Obálku s tombolou si mohl koupit každý 
účastník, obsahovala jeden lístek na malou tombolu (ten prostě vyhrál) a někol-
ik lístků na velkou na slosování. Ve 23.30 hod se losovala Velká tombola, letos 
opět to „nejlepší zůstalo doma“. Zájezd do Vídně, lístky na otáčivé hlediště, 
dřevo, maso z divočáka a další ceny se opravdu moc líbily. 
Celý den se velmi povedl, potkali jsme staré známé, probrali novinky, politickou 
situaci i problémy dnešní doby a všichni se těšíme na další povedenou akci. 
Děkujeme všem dárcům a sponzorům za ceny do tomboly, Obci Albrechtice za 
půjčení setů lavic a stolů, všem dobrovolníkům, kteří se podíleli na přípravě 
i úklidu. A za rok se těšíme na 4. ročník :-)  Lenka Hronková

Spolek Oudraž z.s. 3. ročník Letních her v Údraži
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Albrechtičtí mladí fotbalisté - pokračování článku z titulní strany

TJ Albrechtice n. Vlt.
Do nové sezóny 2023/2024 vstoupíme po neskutečně dlouhé době se čtyřmi týmy, které se budou snažit dobře reprezentovat naše 
Albrechtice. Jako obvykle dvě mužstva mužů a po novu dvě družstva mládeže. Bude to organizačně a finančně zase o trochu nároč-
nější než loni, ale věříme, že to díky obětavé práci aktivních členů ve svém „volném“ čase a také za pomoci sponzorů zvládneme. 
Hráčů i trenérů máme aktuálně dostatek a dětí stále přibývá. Letní příprava je prakticky u konce a co nevidět se ten náš kolotoč rozjede 
naplno. Áčko začíná 19.8.2023 doma s Oslovem a druhý zápas hrajeme také doma 26.8.2023 proti Miroticím. Béčko startuje 27.8.2023 
v Čížové s Vráží a týden na to se ukáže doma proti Božeticím B. O mladých puškách informují ve svém článku jejich trenéři. Kompletní 
rozpisy zápasů a výsledky najdete v mobilní aplikaci „Náš fotbal“. Předem děkujeme za podporu v nové sezóně! Dušan Hronek

Do boje se čtyřmi týmy!

Zpět k sezóně. Z pouhého jednoho registrovaného týmu starší přípravky z minulé sezóny jsme udělali něco více. A to, že jsme přihlásili 
mladší žáky a starší přípravku. Tyto dva týmy máme stále spojené s týmem Kluk a můžete je vidět na Albrechtickém hřišti, protože tyto 
týmy spadají výhradně pod nás Albrechtice. Dále je pak přihlášená soutěž mladší přípravky. Opět spojená s oddílem Kluk. Tato soutěž 
spadá spíše pod oddíl Kluk, ale i tak tam můžeme posílat naše mladé fotbalisty. K prvním zápasům vyběhnou naši mladí fotbalisté už 
2. 9. 2023 a to od 10:00 na Albrechtickém hřišti. Soupeřem je spol. Mirotice / Čimelice. A Musíme také připomenou první mistrovské 
utkání starších žáku. A to 30. 8. 2023 od 13:30 opět v našem domácím prostředí proti týmu Čížové.
Budeme se na vás všechny těšit v průběhu sezóny!!! Takže fotbalu zdar a Albrechtickému zvlášť!!! Vena Milota

V sobotu 15. července 2023 probíhal od 9:00 v areálu 
TJ Albrechtice 2. ročník Memoriálu Petra Císařovského.
Na programu byl fotbalový turnaj, kterého se zúčastnily 
čtyři fotbalové týmy: Albrechtice nad Vltavou, Údraž, 
Všeteč a SG Vodochody Praha. Z vítězství se těšily SG
Vodochody. Údraž, která zvítězila v loňském roce, byla
tentokrát poslední.
V pauze si zahrála albrechtická starší přípravka, která 
musela chladit horké hlavy v kbelíku studené vody.
Okolo 16 hodiny, kdy teplota dosahovala okolo 34°C, 
se fanouškům albrechtického fotbalu naskytla jedinečná 
příležitost, vidět na hřišti fotbalové legendy současné, 
minulé i budoucí. 
Nejprve na hřišti sklidili zasloužený potlesk a poděko-
vání zakládající členové albrechtického fotbalu, kteří 
před 60. lety stáli u jeho zrodu - fotbalový oddíl vznikl 
v roce 1963 pod názvem Sokol Albrechtice. 
Následně se hrál zápas, na který se všichni zúčastnění 
těšili: Albrechtické Áčko versus Albrechtické legendy.
A výsledek? 6 : 6. Takže došlo i na penaltový rozstřel,
ve kterém nakonec zvítězily Albrechtické legendy.
Celodenní občerstvení zajišťovala firma Rychtář.
A k tanci až do ranních hodin hrála kapela Marná snaha.
Když odcházeli poslední tanečníci, padaly hvězdy... vp

Historické foto r.1963: nahoře vlevo Petřík Václav, Bartuška Jan, Soukup Václav, Hrdlička Václav, Vachta Miroslav, Pohnán Gustav, 
Procházka František, trenér Žemlicka Josef. Dole vlevo: Klimeš Václav, Zeman František, Koutnik Jan, Horník Václav, Husa Miroslav.

Memoriál Petra Císařovského a 60. let fotbalu v Albrechticích
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60  Pinta Zdeněk, Újezd
50  Včelička Josef, Údraž
86  Stejskalová Marie, Údraž
80  Kováříková Marie, Jehnědno
94  Fähnrich Antonín, Údraž
92  Nováková Marie, Újezd
50  Kuboušek Václav, Jehnědno
81  Weiserová Helena, Albrechtice
65  Radáš Josef, Chřešťovice
55  Hosnedlová Jaroslava, Údraž
70  Trefil Michal, Údraž

50  Dvořák Pavel, Jehnědno
55  Vitouš František, Albrechtice
65  Slepička Stanislav, Albrechtice
70  Vachtová Marie, Albrechtice
83  Průchová Marie, Hladná
60  Frycová Vladimíra, Albrechtice
75  Hrubec Jiří, Chřešťovice
85  Bicanová Marie, Chřešťovice
60  Kováříková Světlana, Albrechtice
55  Novotný Robert, Jehnědno

Vedení obce Albrechtice nad Vltavou přeje všem oslavencům
... užijte si svůj krásný věk ve zdraví ...Společenská kronika 

~ v měsíci červnu se narodi la ~ 

Sofie Ferdanová, Údraž 
rodiče: 

Patricie Malinovská
Matěj Ferdan 

Tomáš Stuchlík
Albrechtice nad Vltavou 

rodiče: 
Daniela Stuchlíková

Nela Svobodová, Údraž
rodiče: 

Denisa Kajuková 
Viktor Svoboda

Nejkrásnější ze všech dárků
vkládá život do kočárků.. .

~ v měsíci červenci se narodi l ~ 

~ v měsíci srpnu se narodi la ~ 

~ Z pr a vo d a j o b ce A lb rech t i c e n a d V l t a vou vych á z í od če r vna 2011  ~

 
redakční

 rada:
Vlasta Petružálková
Hana Krippnerová
Radka Lacinová

Uzávěrka příštího čísla

Zpravodaj obce Albrechtice nad Vltavou, periodický tisk územního správního celku, registrován u MK ČR pod č. E 20238. 
Vydavatel: Obec Albrechtice nad Vltavou, 397 01 Albrechtice nad Vltavou č. p. 79, IČ: 00249521 

Vychází v Albrechticích nad Vltavou - 6x ročně. Ročník 13  /  Číslo 4  /  Datum vydání: 28. srpna 2023  /  ZDARMA

redakce nezodpovídá 
za obsah článků, pravopis 
či formulaci 

vlasta.petruzalkova@volny.cz
h.kripp.18@seznam.cz
rad.lacinova@seznam.cz7. října 2023

O m l u v a

Omlouváme se rodině Marešových z Chřešťovic za mylně uvedenou informaci 
v červnovém vydání zpravodaje o životním výročí pana Miloslava Mareše.

Výstavu pořádají albrechtičtí zahrádkáři
v říjnu 2023 / datum bude upřesněno na plakátech

v budově OÚ Albrechtice nad Vltavou / 2. patro

Děkujeme všem, kteří se zapojí a těšíme se na Vaši návštěvu!

Kdo ze zahrádkářů a ostatních občanů má nějaký produkt ze 
své zahrady, to znamená květiny, ovoce a zeleninu nebo vlastní 
výrobek, to je marmeládu, zavařeninu, kompot, salát nebo ruční 
práce, případně fotografie, může jej rovněž zapůjčit na výstavu. 

Výstavní exempláře je možno předat již týden před zahájením 
výstavy Františku Škodovi v Albrechticích n/Vlt. č.159 
tel.: 607 911 617   a to vždy po celý den

nebo paní Haně Krippnerové přímo v budově Obecního úřadu 
nebo v Albrechticích n/Vlt. č.128
tel.: 724 225 887 

Věříme, že ostatní spoluobčané tuto výstavu zahrádkářů podpoří 
a zapůjčí na výstavu nejlepší plody a výpěstky ze svých zahrad, 
zahrádek a produkty z nich.

Vý s ta v a Vý s ta v a 
za hr á dk á ř ůza hr á dk á ř ů

2 0 2 3  2 0 2 3  

Vý s ta v a 
za hr á dk á ř ů

2 0 2 3  

KVĚTINY / OVOCE / ZELENINA

 OVOCNÉ A ZELENINOVÉ PRODUKTY

Věřím, že i tímto atraktivním způsobem 
vám zjednodušíme přístup k informacím.

Hana Krippnerová, MBA – místostarostka obce

Elektronická úřední deska

11. srpna 2023
Jaroslava Hrušková
Albrechtice nad Vltavou

17. srpna 2023
Stanislav Hronek
Albrechtice nad Vltavou

... a lesy budou dále v slunci snít a vody dřímat v lesku bílých hvězd ...

Milí občané,
neustále se snažíme být k vám blíž a poskytovat 
vám důležité informace z naší obce. Proto jsme 
se vydali cestou digitalizace a modernizace a na-
instalovali jsme do naší obce elektronickou úřed-
ní desku. Naším cílem je vám co nejjednodušším 
způsobem zpřístupnit aktuální informace a doku-
menty týkající se činnosti úřadu.
Novou elektronickou úřední desku naleznete na 
budově obecního úřadu. Toto elektronické zaří-
zení vám poskytne k nahlédnutí všechny důležité 
dokumenty a je přístupné 24 hodin, 7 dní v týdnu. 
Elektronická úřední deska je čitelná v každém 
počasí a přístupná i pro seniory a lidi s tělesným 
znevýhodněním.
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